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A01) Goedkeuring van het verslag : 
• van de omzet van 2020/12/08 

• OME verontschuldigt zich dat hij geen tijd had om het te schrijven.  

• GC: goed te keuren tijdens de vergadering van februari 

A02) BDF AG 11/03/2021: voorbereiding: 
a) Uitnodiging 

a. VvdE verklaart dat zij 12/03 in haar agenda had staan. 

b. Het secretariaat bevestigt dat de AV is bijeengeroepen voor donderdag 

11/03/2021. 

b) Activiteitenverslag 2020: in uitvoering 

c) Actieplan 2021: in uitvoering 

d) Boekhouding 

a. OME legt uit dat de voorbereidingen in volle gang zijn. De trustee zal begin 

februari overgaan tot de codering. 

b. GM vraagt om de betaling van de rechten opnieuw te controleren met 

Marjorie 

e) Informatief gedeelte: EU-strategie inzake handicaps 

a. OME legt uit dat An Sophie Leenknecht de presentatie zal houden. Het 

voordeel is dat ze heel goed Frans en Nederlands spreekt... 

A02-bis) BDF - dagelijks beheer 
a) Bankkaart probleem 



• OME legt uit dat de BDF-rekening begin januari werd "geblokkeerd" als gevolg 
van een computerfout bij Belfius. Om hierover informatie te verkrijgen en de 
rekening te deblokkeren, kon hij de nodige instructies niet ontvangen 
aangezien hij geen gevolmachtigde op de rekening is. Het probleem kon 
worden opgelost met de hulp van mevrouw Marlière.  
Het bleekt nodig de nodige wijzigingen aan te brengen in de lijst van leden 
van de Raad van Bestuur. Twee documenten moeten door 4 leden van de 
Raad van Bestuur worden ondertekend. Dit zal gebeuren via een 
"kettingbrief", aangezien de eigenlijke handtekeningen op elk document 
vereist zijn.  

b) Delegatie aan Olivier Magritte 

• GM stelt de raad van bestuur voor een bankkaart aan te vragen op naam van 
Olivier Magritte. De laatste 17 jaar heeft hij alle bankverrichtingen met de 
kaart op naam van Gisèle Marlière uitgevoerd. De raad van bestuur heeft hem 
vertrouwd en kan hem vertrouwen met een kaart op zijn naam. Dit zal de 
processen vereenvoudigen en verduidelijken, vooral bij de interactie met het 
callcenter. 

• OME preciseert dat de kaart een versie zal zijn waarmee geen geldautomaten 
kunnen worden opgenomen of betalingen in winkels kunnen worden verricht. 
Anderzijds zullen alle on-line-transacties mogelijk zijn, maar deze zullen altijd 
het voorwerp uitmaken van een rekeningafschrift, hetgeen voor de Raad van 
Bestuur een garantie van controle is. 

• De Raad van Bestuur stemt in met de procedure voor de verandering van 
agent en met de aanvraag van een Belfius-kaart op naam van Olivier Magritte. 

A03) SDG's en handicap: video's - financiering IFDD 
• OME legt uit dat  

o de minister ondertekende het koninklijk besluit op 22 november. 
o de informatie werd naar de BDF gemaild en heeft ons niet bereikt. 
o de informatie werd ons verstrekt door toezending van de PDF's van de 

documenten op 22/12/2020 
o de documenten werden door de minister ondertekend op 22/11:2020 en de 

subsidiabele periode voor de uitgaven liep van 01/11/2020 - 30/11/2020 
o Het was dus materieel onmogelijk om de uitgaven tijdens de betrokken 

periode te verrichten. 

• OME wijst erop dat het mogelijk zou zijn geweest om de leverancier te vragen ons in 
januari een factuur te sturen, maar dan gedateerd op november 2020, maar dat dit 
een backdating zou zijn en dat dit een document met terugwerkende kracht zou zijn. 

• ThD is verbaasd over het gebrek aan ernst in de procedure op het niveau van het 
kabinet van de minister of de administratie. 

• OME zal met de Kanselarij overleggen of er een oplossing kan worden gevonden. Zo 
niet, dan zal hij het Khattabi kabinet benaderen... 

• GM acht het mogelijk dat de administratie door deze formele ministeriële beschikking 
wordt geblokkeerd, maar gezien het lage bedrag zou dat erg jammer zijn. In het 
slechtste geval kunnen zij misschien een nieuwe ministeriële beschikking 
uitvaardigen. Zo niet, dan zal het BDF de kosten uit eigen middelen moeten dekken... 

• De Raad van Bestuur stemt ermee in  

A04) UNCRPD - Voorbereiding van schaduwrapport 2-3 na het 
officiële rapport van België : 

a) Follow-up comité van 17/12/2021: follow-up 



• PG herinnert zich dat hij niet aanwezig was, maar hij is er zeker van dat 

wat gezegd werd zeer goed was. De mensen waren erg behulpzaam. We 

kregen goede commentaren 

• GM legt uit dat het Nadège Hombergen was die haar verving. Het ASPH-

team wacht op de terugzending van de formulieren. 

b) Methoden voor de integratie van aanvullende bijdragen na de vergadering van het 

toezichtcomité 

• OME legt uit dat zij eerst de bijdragen moet samenvatten en dat de fiches 

vervolgens ter beschikking van de deelnemers zullen worden gesteld.  

• VDE herinnert eraan dat ook moet worden toegevoegd wat het secretariaat 

tijdens de "Covid-periode" heeft verzameld. 

c) Identificatie van emblematische getuigenissen 

• PG vindt dit zeer belangrijk, maar zeer moeilijk te verkrijgen. 

• De GM deelde de RvB mee dat het verzoek om getuigenissen via het ASPH-

team was gegaan. Het secretariaat zal ze in ontvangst nemen. 

• VDE benadrukt dat de groep bereid was om deze zoektocht naar 

getuigenissen te doen. De onderliggende vraag is "hoe kunnen 

deskundigen bewust worden gemaakt? Schriftelijke getuigenissen of zelfs 

een korte video zouden welkom zijn. Dit zou leven geven aan het verslag. 

Zij zouden ook intern in België in de richting van de politiek kunnen 

worden gebruikt. Dat zou ongetwijfeld effectief zijn. Het zou de moeite 

waard zijn. 

• ThD meldt dat Inclusion asbl een heleboel getuigenissen in verband met de 

Covid-periode op zijn FB-pagina heeft gezet. Hetzelfde geldt voor het 

thema onderwijs 

• VvdE voegt daaraan toe dat VFG in september een korte film heeft 

gemaakt over de situatie in het openbaar vervoer... 

• De OME bevestigt dat links naar audiovisuele getuigenissen nuttig kunnen 

zijn in het alternatieve verslag, op voorwaarde dat zij vergezeld gaan van 

de nodige uitleg: beelden zijn vaak betekenisvoller, ongeacht de taal van 

de film. 

• VDE dringt erop aan dat er een "Frans-Nederlands" evenwicht zou zijn. 

A05) Geweld tegen vrouwen - Garance: voorstel tot samenwerking 
- Irene Zeilinger 

• PG verwelkomt mevrouw Zeilinger en haar collega Caroline Vervloet 

• Irene Zeilinger legt uit dat zij werkt voor Garance, een non-profitorganisatie die zich 
richt op de primaire preventie van geweld tegen vrouwen. Garance leidt 3 projecten: 

o Peer education met vrouwen met verstandelijke beperkingen. Het doel is 
geweld tegen hen te voorkomen. Er zijn 12 vrouwelijke peer educators die 
onder andere afkomstig zijn van een school voor opvoeders. 

o Europees project ontwikkeld met partners uit Polen, Duitsland, Frankrijk en 
België. Het bestrijkt de jaren 2020 en 2021. Het doel is om feministische 
zelfverdediging tegen geweld te ontwikkelen. Attentie, het gaat niet om het 
geven van karatelessen. Door onze socialisatie, krijgen we niet allemaal 
dezelfde hulpmiddelen. Het belangrijkste is om grenzen te kennen en te 
stellen. Fysieke verdediging is slechts het laatste redmiddel. Er zijn veel 
andere verdedigingsmiddelen die moeten worden ingezet voordat het zover 
komt. Feministische zelfverdediging wordt sinds de jaren zeventig in Europa 
beoefend. Het is niet erg toegankelijk voor vrouwen met een handicap (VmH). 
Er zijn middelen mee gemoeid die vrouwen niet hebben. Het Europese project 
bestaat uit 4 onderdelen: 

▪ De opleiding van opleiders: hoe ons aanbod aanpassen? 
▪ Zelfverdediging workshops voor VmH. Gericht op alle subgroepen van 

PmH ➔ 28 groepen op te richten in België 



▪ Bewustmaking: weinig feministische verenigingen houden zich bezig 
met handicaps en vice versa. Het samenbrengen van deze twee 
werelden is dus een belangrijke stap. VmH zitten te vaak "tussen 2 
stoelen in". Zijn zij in de eerste plaats "vrouwen" of "PmH"? Hoe kan 
naar behoren rekening worden gehouden met hun situatie als VmH? 
Er zal een conferentie worden georganiseerd waaraan verenigingen 
en VmH die met geweld worden geconfronteerd, zullen deelnemen om 
de realiteit onder de aandacht te brengen. Samen met AVIQ wordt een 
webinar voorbereid voor maart, met professionals uit alle 
interventiemilieus, waaronder politiediensten. Er is een zeer kleine 
minderheid van PmH gevolgd door diensten ter ondersteuning van 
vrouwen die met geweld worden geconfronteerd . 

▪ Publicatie van een veiligheidsgids. 4 formaten 

• Gedrukte, gemakkelijk leesbare, braille titel en link 

• Video met gebarentaal 

• Online audiodescriptie 

• PDF toegankelijk voor schermlezers 

• Werk in het Engels, moet worden aangepast in het Frans 

• OME: legt uit wat BDF is 

• GM: wil graag de exacte naam van het project omdat verschillende leden van het 
BDF-bestuur in de gehandicaptencommissie van de AVIQ zitten en wij om een 
presentatie van de AVIQ zouden vragen. Ze krijgen heel weinig feedback over alles 
wat de AVIQ doet. 

• IZ legt uit dat zij op AVIQ-niveau vooral contact heeft met X en Axel Van Wijnendael. 
Zij gaat hen vragen zich te wenden tot de PmH verenigingen. 

o Verkennen: een register opstellen van ondersteunende structuren voor 
vrouwen die het slachtoffer zijn van geweld 

o Het AVIQ heeft veel goede ideeën, maar er is geen echte follow-up. 
o We proberen al 2 jaar om de persoon die het geweld moet melden terug te 

laten komen. Niet gelukt 

• GM antwoordt dat dit hem niet verbaast. Zij legt uit dat de getuigenissen niet officieel 
worden afgelegd omdat de VmH of hun families bang zijn om de zorg te verliezen. Er 
moet een instelling zijn die belangstelling heeft voor deze aanpak. Op ASPH-niveau 
hebben wij samengewerkt met "Revivre" in Sugny (Luxemburg) en een ander in het 
zuiden van Henegouwen, het Centre Arthur Reignier (contact Pascal Coquillard). Er 
is ook de Cité de l'Espoir in Visé, M. Bartholomeus. 

• GM kan ook denken aan Facere bij BXL, zo heeft ze Catherine Doetsch ontmoet.  

• IZ bedankt. Het zijn goede contacten. Zij zal de projectbeschrijving en de link naar de 
site toezenden. Als verenigingen geïnteresseerd zijn in activiteiten, aarzel dan niet 
om contact met haar op te nemen. 

• ThD zegt dat Inclusion asbl zeker geïnteresseerd is. Het is met name Anne D'Assenoi 
die deze kwesties volgt 

• IZ zegt dat ze met Opname werkt aan "veilig leven" training. 

• OME vroeg of het project beperkt is tot RW en RBxl? 

• IZ antwoordt dat voor het Europese project de AVIQ de Belgische cofinanciering 
vormt. De acties zijn derhalve hoofdzakelijk gericht op RW. Maar met Brussel en met 
Vlaanderen kan worden samengewerkt. Dit is een Belgisch probleem. Garance wordt 
in bijscholing gefinancierd door RW en RBxl. IZ is de enige zelfverdediging trainer en 
spreekt Nederlands . 

• VDE vraagt of zij andere contacten hebben aan Vlaamse zijde? 

• IZ antwoordt dat zij regelmatig deelneemt aan door Persephone georganiseerde 
acties.  



• VvdE legt uit dat Persephone hen de uitnodigingen stuurt en dat de VFG deze 
verspreidt onder haar leden, maar dat zij niet echt samenwerken. VFG heeft gepland 
om in 2021 aan seksualiteit te werken. 

• PG is van mening dat er in het Nederlands opgeleide opleiders moeten zijn. Anders 
blijven we "vastzitten". Dit is nodig om taalbarrières weg te nemen 

• IZ wijst erop dat Garance niet van plan was de publicaties in het Nederlands te 
vertalen, maar dat dit gebeurt in "creative commons" en dat iedereen ze kan vertalen. 
Zij zal ze naar het secretariaat van het BDF sturen 

• VDE vroeg of het webinar van maart alleen in het Frans zal zijn? 

• OME vraagt of het open zal staan voor andere deelnemers? 

• IZ antwoordde dat het in het Frans zal worden georganiseerd, maar dat het een 
seminar zal zijn dat openstaat voor het publiek. Er zullen deelnemers van de politie 
zijn, een trainer van "Passe-muraille". Als er activisten zijn om te praten over hun 
ervaring met ondersteunende diensten, zou het heel goed zijn ... 

• PG vraagt wie hun contactpersoon is bij Persephone? 

• IZ zegt dat het An Vandenbuys is. 

06) VN - Commissie inzake de positie van de vrouw - 65e zitting : 
briefingvergadering, FOD Buitenlandse Zaken - 21/01/2021 - 

11.30 uur. 
• KBH legt uit dat VvdE heeft toegezegd de informatiebijeenkomst te volgen. Ze sturen 

de uitnodiging de avond ervoor. Een nota van het BDF werd aan de Commissie 
Buitenlandse Zaken gezonden. Het gekozen thema is empowerment van vrouwen en 
duurzame ontwikkeling. De laatste keer was het in de vorm van een tour de table. Zij 
zullen het hebben over de Europese strategie op dit gebied. Vorig jaar ging de 
aandacht vooral uit naar geweld tegen vrouwen met een handicap. Dit jaar zal het 
ongetwijfeld in het teken staan van de "Covid". 

A07) VN - Universele Periodieke Doorlichting: Overleg met het 
maatschappelijk middenveld - FOD Buitenlandse Zaken - 

12/01/2021 - 10.30 uur: Terugkoppeling (EDS + KBH) 
•  KBH legde uit dat EDS een nota had gestuurd met de besprekingen die tijdens de 

vergadering hadden plaatsgevonden: 
o De noodzaak van een adviesraad voor elk niveau van macht 
o Iriscare: Buitenlandse Zaken zegt dat Iriszorg competent is.  

▪ ThD herinnert eraan dat Iriscare bevoegd is voor Cocom. 
Opmerkingen kunnen nog tot 1st  februari worden ingezonden. Dit zal 
moeten worden opgehelderd 

o Er zijn veel negatieve opmerkingen gemaakt over het mooie plaatje dat door 
België wordt geschetst, maar dat niet erg strookt met de werkelijkheid: 
inclusief onderwijs, bijvoorbeeld. 

• KBH benadrukt dat het coördinatiemechanisme de BDF niet hoeft te vertellen wat te 
zeggen 

A08) GLAD: verzoek van de Belgische regering om tussenkomst 

van het BDF: 
o OME herinnert eraan dat EDF een verzoek van GLAD aan BDF heeft gericht, 

dat de Belgische regering wil voorstellen lid te worden van GLAD, een 
structuur die donorlanden adviseert om bij hun samenwerkingsprojecten 
rekening te houden met insluiting.  



▪ GM is het ermee eens dat het Alain Coheur hierover niets heeft 
gevraagd. Zij vreest dat GLAD een lobby-structuur is en dat het risico 
vooral is dat zij financiering zullen zoeken. 

o VDE: Dit is een gevaarlijk precedent. Moeten we namens hen contact 
opnemen met de Belgische regering?  

o GM zal Alain Coheur aanvragen om te weten te komen wat hij weet over 
GLAD. 

o OME zal op dezelfde manier contact opnemen met WSM. 

A09) EG - Richtlijn inzake de toegankelijkheid van websites van de 

overheid 
a) Evaluatieproces: BOSA - Ontmoeting met Bénédicte d'Huart - OME-verslag 

o OME wijst op de aanbesteding en vraagt of het BDF ook andere 

organisaties dan CAWAB en Anysurfer moet informeren. 

o PG verzoekt om Inter voor Vlaanderen te informeren 

o VDE raadt u aan Madame à d'Huart rechtstreeks te vragen naar de link 

naar de aanbesteding. 

o OME legt uit dat PSch de toegankelijkheid van de websites van de 

Duitstalige Gemeenschap (GC) heeft gecontroleerd en contact heeft 

opgenomen met de ombudsvrouw van de GC. De laatste heeft de regering 

ondervraagd. 

b) Brief aan de minister-president van de Federatie Wallonië Brussel over de 

noodzaak van een adviesraad voor gehandicapten 

o OME legt uit dat de post is verzonden. Tot op heden is er nog geen gevolg 

aan gegeven. 

A10) UE - Faciliteitsplan voor herstel en wederopbouw + FSE 
a) Brief aan de EG-onderhandelaars 

o OME legt uit dat de brief eind december is verzonden. 

b) AVIQ-presentatie van door het ESF gefinancierde projecten 

o GM meldt dat op AVIQ-niveau een werkgroep is opgericht om toezicht te 

houden op ESF-projecten.  

o ThD bevestigt dat deze groep aanstaande vrijdag bijeenkomt. 

o VvdE zal Sophie vragen het VAPH op dezelfde wijze aan te vechten. 

o GM zal Van Weynendael vragen wie zijn VAPH-tegenhanger is voor ESF en 

zal VvdE informeren. 

c) Federale overeenkomst - gefedereerde entiteiten over het herstelplan + 

kennisgeving IFDD/FRDO 

o GM legt uit dat VDE op het niveau van het NHRPH-secretariaat vragen 

heeft gesteld over het herstelplan. Als we hetzelfde doen aan de BDF-kant, 

kan dat verwarring scheppen. 

o VDE vindt dat het BDF de onderhandelaars van de Europese Commissie 

moet blijven informeren: de gehandicaptenadviesraden hebben niet eens 

toegang tot de gekozen prioriteiten. De NHRPH van zijn kant zal de 

adviesraden informeren en vragen hun kaderleden te ondervragen. 

o OME verhoogt de mogelijkheid om een beroep te doen op ombudmen 

o De Raad is van mening dat dit een mogelijkheid is die moet worden 

overwogen. 

A11) Contacten met de federale ministers: stand van zaken 
• VDE legde uit dat het secretariaat niet de gelegenheid had gehad om op dit punt 

vooruitgang te boeken. 



A12) EDF - Vernieuwing van de algemene vergadering en van de 
raad - Uitstel tot 2022: aanwijzing van de afgevaardigden van het 

BDF 
• De RvB nam nota van het uitstel 

• ThD en Veerle hebben ermee ingestemd deze taak dit jaar op zich te nemen. 

A13) BDF - Versterking van het secretariaat: ontwerpnota aan de 
minister 

• VDE: de ontwerpnota werd in het bureau doorgegeven. Het gaat niet om 

een versterking, maar om de vervanging van personen die vertrokken zijn. 

Het kabinet heeft gereageerd door een proefballonnetje op te gooien naar 

de administratie, die zegt dat het niet mogelijk is personeel vrij te geven. 

• GM verklaarde dat de NHRPH heeft gevraagd om elk kwartaal met de 

minister te mogen vergaderen. Vervangend personeel zal het eerste 

verzoek op haar lijst zijn. De minister moet niet alles accepteren wat haar 

regering zegt. 

• PG vroeg of dit alleen een budget kwestie was? 

• GM is van mening dat dit niet het geval is. Het feit dat het secretariaat de 

interpellaties doorgeeft, stoort ongetwijfeld sommige mensen. 

• VvdE vindt het een zeer goed idee om de lijst te hebben gemaakt met alles 

wat gedaan is. Het is veel, en in twee talen... 

A14) EDF - Nieuwe website 
• KBH legt uit dat het EDF haar website heeft bijgewerkt 

i. Alle bestuursleden moeten hun login en wachtwoord hebben 
ontvangen. 

ii. Het BDF heeft een verkeerde referentie. Dit zal worden gecorrigeerd 
iii. Individuele personen worden persoonlijk voorgesteld en in 

werkgroepen geplaatst met rubrieken die moeten worden 
gecontroleerd. 

• PG wijst erop dat men voorzichtig moet zijn: ieders e-mail adres is 
opgegeven. Zijn we het eens?  

B01) EOF - Comité van leden - Aanpassing aan de statuten van het 
BDF - Vergadering op verzoek van Gunta Ança: uitstel 

• GM legt uit dat de afspraak is uitgesteld.  

• PG recapituleert: hij werd gevraagd Gunta te ontmoeten. Hij verzocht om 

de aanwezigheid van GM en iemand van het secretariaat. Alle geplande 

data werden achtereenvolgens geannuleerd door Gunta. Het is niet bekend 

wat er achter dit verzoek zit. 

• GM herinnert eraan dat de statuten van het EDF voorschrijven dat de 

meerderheid van de uitvoerende leden van een nationale raad PSH of 

leden van hun gezin moeten zijn. Het BDF was de enige die erop wees dat 

het uit respect voor de privacy bekritiseerbaar is om te vragen verslag uit 

te brengen over iemands situatie van invaliditeit. Rodolfo Catani's 

antwoord aan GM was dat het EDF niets zou doen. Het BDF heeft de 

vragenlijst beantwoord, maar meer ook niet. 

• GM is het er niet mee eens dat ons woord in twijfel moet worden 

getrokken. Vorig jaar hebben we gewacht met het betalen van onze 

contributie. We zullen dit jaar hetzelfde doen voor het geval ze ons 

uitsluiten. Ze willen waarschijnlijk specifieker zijn. Als ze bewijs hebben 

van het tegendeel, zullen ze naar ons komen. 

• PG zegt dat we ze niet meer zullen bellen over dit onderwerp. 



XX) Diversen 
a) Toegang tot de rechter: brief aan de minister van Justitie en de balies 
b) PG legde uit dat Gordon Rattray een e-mail had gestuurd waarin stond dat onder 

het Portugese voorzitterschap een conferentie zal worden georganiseerd over 

humanitaire risico's en mensen met een handicap. 
a. OME: beklemtoont dat COVID een humanitair risico vormt 

c) VvdE legt uit dat VFG zal werken aan de beeldvorming over de gehandicapte in de 

media. In de media verschijnt PSH altijd als een slachtoffer of een held.  
a. OME zou de "talk of the CSA barometer" kunnen doorgeven... 
b. VDE herinnert zich dat er iets is gedaan in het kader van CAP 48. Ze zal 

 


